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Directie opleidingen,  
kijk op de toekomst.  
 
In deze nieuwe Korf krijg je meer achtergrond -
informatie bij de directie opleidingen van de KBKB die 
er naar streeft om clubs, scheidsrechters en 
bestuurders de nodige kennis bij te brengen om hun 
werking binnen de federatie en club zo optimaal 
mogelijk te kunnen uitvoeren.  
 
In de comités die resulteren onder deze directie is de 
voorbije periode hard gewerkt om de georganiseerde 
scholingen op een hoger niveau te tillen. Zo heb je 
COS (comité opleidingen scheidsrechters) waar met 
succes een modulaire aanpak op regionaal niveau 
wordt aangeboden. Alle scheidsrechters en 
assistenten worden begeleid en beoordeeld. 
Bovendien werpen de maandelijkse bijscholingen van 
de scheidsrechters, waar men analytisch werkt, hun 
vruchten af.  
 
Ook bij het COK (comité opleidingen kader) trachten 
wij regionaal aan de vragen van de clubs te voldoen 
en gaan wij specifiek de problemen bekijken. De 
samenwerking met CVW (comité voor wedstrijdzaken) 
heeft ondertussen ook zijn nut bewezen.  
 
Tot slot is er het COT (comité opleid ingen trainers), 
hier zijn de cursusboeken van de Vlaamse 
Trainersschool (VTS) in een nieuw aangepast kleedje 
gestoken en werden de korfbaltechnieken vastgelegd 
op DVD. 
 
Ook hier wordt comité -overschrijdend gewerkt. Zo 
trekken we met de technisch directeur  jeugd van het 
comité topkorfbal (CTK) door Vlaa nderen met 
bijscholingen. Onder meer de beeldanalyse, een 
nieuwe vorm van technische ondersteuning, zal er 
voorgesteld en gedemonstreerd worden.  
 
Alvast veel leesplezier!  
 
Alex Elewaut 
Directeur Opleidingen KBKB 

 

 

Op bezoek bij  de Koning pg 18 

Diamonds behaalden zilver   pg 15 

 Interview  met Frank De Waele pg 6 
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COK KLAAR VOOR DE VOLGENDE GROTE STAP 

De afgelopen jaren  heeft  het  COK (Comité voor Opleidingen en Kadervorming) de eerste stappen gezet 
om, net als de andere opleidingscomités binnen KBKB, op maat uitgewerkte,  gestructureerde  cursussen 
uit  te werken en aan te bieden.  
Initieel  werd er gefocust op de interne  werking van KBKB (communicatie,  wedstrijdklok  & schotklok,é) 
en algemene clubwerking  (verzekeringen,  respect,  groeiplan,  beleidsplan).  
Er werden contacten  gelegd en enthousiaste lesgevers gerekruteerd.  Het comité  is nu klaar voor de 
volgende stap, nog meer opleidingen aanbieden die de clubs versterken en ondersteunen. 
Om deze doelstelling  te halen heeft  het comité  nood aan medewerkers die tijd  en (bestuurs)ervaring 
kunnen investeren en de uitdaging bekijken  vanuit  het  standpunt van onze verenigingen. 
Het is dan ook een logische stap dat Claude De Smet de leiding  van het comité  opneemt,  hij  heeft  
jarenlange ervaring binnen zijn  eigen vereniging en heeft  in die hoedanigheid de tools in handen om een 
stevige brug te slaan tussen de activiteiten  van COK en de clubs. 
Het zal een stevige uitdaging blijken,  er is duidelijk  nood aan meer (gedifferentieerde)  opleidingen die 
gespreid over de regioõs aangeboden kunnen worden.  Maar het project  zal alleen slagen als ook de clubs 
hun verantwoordelijkheid  opnemen en voldoende vrijwilligers  aan deze opleidingen laten  deelnemen. 

DOOR ALEX ELEWAUT 

Maar ...  we laten  de nieuwe  voorzitter,  Claude De Smet (foto) , aan het  woord  ...  
 

De maatschappelijke  omgeving waarin de sportwereld  en eraan verwante  organisaties, federaties  en 
clubs, wijzigen  constant.  Het is dan ook belangrijk  dat de kaders, bestuursleden en medewerkers van de 
sportfederaties  en van de clubs over de nodige competenties   beschikken. Het volstaat  niet  enkel over 
deze competenties  te beschikken, maar deze ook permanent  te toetsen aan deze veranderende wereld,  
en met als gevolg deze ook bij  te  scholen. 
Deze bijscholing  kan door middel  van verschillende kanalen. Er zijn  de tijdschriften,  waaronder de 
specifieke tijdschriften  over sport,  evenals de diverse soorten opleidingen die momentel  georganiseerd 
worden.  Menig medewerker heeft  ook de kennis en ervaring van zijn/haar  (vroegere) tewerkstelling,  
maar menig medewerker komt niet  uit  een werksfeer  waar permanente opleiding een must was. 
Bovendien hebben we ook tal  van medewerkers die de werkvloer  reeds lang verlaten  hebben. 
Belangrijk  is dat de nodige kennis  door de verschillende structuren  zelf  permanent  ingeschat wordt,  
zowel  deze van de federatie  als van de clubs van hoog tot  laag. Alle medewerkers in welke functie  dan 
ook dienen hiervan dus overtuigd  te worden.  Ook de werknemers/medewerknemers  van de KBKB vallen 
hieronder.  
 
Opleidingen worden zowel door de betrokken  overheidsinstanties als door privé-initiatieven  
georganiseerd. Ook de sportfederaties  organiseren eigen specifieke opleidingen die beantwoorden aan 
de eigen specifieke noden. 
Daar waar  overkoepelende initiatieven  bestaan dient  de KBKB zelf  geen initiatief  te nemen, maar moet 
de KBKB alle medewerkers hierover  niet  alleen informeren,  maar ze ook sensibileren  deze opleidngen te 
volgen. Er kan nagedacht worden  om de opleidingen te stimuleren  door ondermeer ondersteunende 
maatregelen.  Daar waar nodig en mogelijk  kan de KBKB aan de organiserende instanties  gevraagd 
worden de door de KBKB gewenste opleidingen te organiseren.  
Grotere clubs kunnen gedeeltelijk  zelf  instaan voor de nodige opleidingen.  Hun ervaren rotten  kunnen de 
nieuwelingen de nodige kennis bijbrengen.  De kleine clubs kunnen dit  niet  of slechts in beperkte  mate.  
Bovendien is er een verschil tussen de hogere kaders, de middenkaders en de gewone medewerkers. 
Voor alle duidelijkheid  moet toch gepreciseerd dat het hier gaat over wat  men de niet -sportieve 
opleidingen kan noemen. De andere opleidingen bv. aspirant-initiator,  intiator,  tr ainer B en A en deze 
van de scheidsrechters vallen onder de verantwoordelijkheid  van een ander  Comité.  
De laatste  jaren  werden verschillende opleidingen georganiseerd, ondermeer deze:  Pesten, Omgaan met 
Ouders, Interne  en Externe  Communicatie,  Wegwijs Fiscaliteit,  Werken met Vrijwilligers,  Verzekeringen, 
Groeiplan,  Fondsenwerving en Sponsoring, Respect en Beter net(samenwerken) voor bestuursleden. Uit  
de analyse van de deelnemers van deze opleidingen moet vastgesteld worden dat  slechts een kleine 
groep medewerkers aan deze opleidingen deelneemt.  Het moet beter.  
 
Het COK moet dan ook versterkt  worden met mensen met ervaring.  
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De aangeboden opleidingen moet 
iedereen kunnen bereiken,  elke 
medewerker moet zijn  noden kunnen 
terugvinden  in de aangeboden 
opleid ingen. De nood zal wellicht  het 
groots zijn  in de clubs van de 
midden- en laagste reeksen. Daarom 
kan best in elke club en in elke 
belangrijke  structuur  iemand 
bevoegd zijn  voor de opleidingen,  
een vaste medewerker,  een 
aanspreekpunt. Elke aangeboden 
opleiding dient  geangendeerd te 
worden op de vergadering van deze 
structuren.  Minstens één maal per 
jaar  dient  een evaluatie  gemaakt te 
worden van de gevolgde opleiding en 
acties omtrent  nieuwe noden. 
Jarenlang heb ik zelf  gewerkt  in een 
openbare instelling  die zeer veel 
aandacht had voor de permanente 
opleiding:  een leven lang leren.  Bij  
de start  van het jaar  werd tijdens  
het evaluatie - en 
functioneringsgesprek uitgebreid  
aandacht besteed én aan de 
gevolgde opleidingen,  én aan de 
geplande opleidingen.  Bovendien 
verzorgde deze instelling  ook zelf  
duizenden tot  zeer hoog 
gekwalificeerde  opleidingen.  Mijn 
specifieke job  verplicht te mij  ook 
mij  permanent  bij  te scholen. 
Innovatie was er troef.  
 
En dan zijn  de mogelijkheden  ...  
 
Pers en andere  media  
Regelmatig staan er artikels  in de 
(gespecialiseerde) pers over 

onderwerpen die ons aanbelangen. Hier en daar is er wel een eenzaat die dit  leest.  Interessante artikels  
kunnen worden verspreid,  of er kan verwezen worden naar deze artikels  met de nodige link  via 
bestaande kanalen, Facebook, Nieuwsflash, De Korf,  Korfbalkrant,  ...  .  
 
Welke opleidingen  zijn  belangrijk  voor  alle  clubs,  in  het  bijzonder  voor  de hoogste,  en welke  voor  
de laagste clubs,  of  clubs in  moeilijkheden?  Hoe aanpakken ? Nu, en in  the  long run? 
De opleidingen die door Dynamo, Vlaamse Sportfederatie,  Vlabus, georganiseerd worden bieden reeds 
heel wat  mogelijkheden.  Het zal er vooral op neerkomen dat de clubs vooral gestimuleerd  worden ze te 
volgen. Een verdere analyse zal de verdere noden doen naar boven komen. 
Op de website van de KBKB dient  een duidelijke  en niet  missen link  gemaakt te worden naar 
opleidingswebsite,  bv. naar deze van Bloso, Domino, Provincie Oost-Vlaanderen(+ misschien andere 
provincies).  Bepaalde websites brengen degelijke  informatie:  bv. www.vrijwilligerswerk.be , é 
 
Clubs die  in  het  bijzonder  dienen  aangesproken te  worden  
clubs die zwak staan, die bv. geen aanvraag tot  subsidie ingediend hebben voor de Jeugdscorekaart. 

Clubs die quasi nooit  medewerkers naar opleidingen sturen,  zelden naar de sportieve opleidingen komen, 

evenals nooit  naar de niet -sportieve.  Het is toch verwonderlijk  dat hier ook clubs uit  de middengroep, en 

zelfs uit  de topgroep bij horen.  

 

http://www.vrijwilligerswerk.be/
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Opleidingen  voor  hoger kader  
Sedert meerdere jaren  is er in het bijzonder  aandacht voor sportmanagement.  Het is me niet  bekend in 
welke mate dit  daadwerkelijk  intrede  heeft  gedaan in de korfbalwereld.  Het moet in elk geval de 
bedoeling zijn  om de werking van de KBKB verder te professionaliseren.   
Sedert 12 jaar  organiseert de VUB ð Vrije  Universiteit  Brussel - een uniek postgraduaat 
òSportmanagementó. Dit postgraduaat is en blijft  uniek in België en Nederland. De opleiding combineert  
commerciële  kennis met inzicht  in sport en in actieve  vrije tijdsbesteking.  Deze opleiding richt  zich in 
eerste instantie  tot  jong-afgestudeerden,  maar er staat echt geen leeftijd  op. Affiniteit  met sport en de 
sportbranche is essentieel.  
Daarnaast organiseert de VUB de deeltijdse  vorming òExpert Classó. Sportclubs, sportbonden en 
sportdiensten doen steeds meer beroep op het talent  van commercieel  directeuren,  managers, 
sportmarketingspecialisten  en consultants.  Voor sportorganisaties is een samenwerking met media,  
overheden, sponsors en andere stakeholders van groot  belang. De Expert Class in Professioneel 
Sportmanagement is een gespecialiseerd onderbouwd ervaringsprogramma toegespitst  op de sportsector.  
Deze vorming biedt  een uiterst  gevarieerd en praktijkgericht  totaalpakket  warbij  alle aspecten van 
sport-management  aan bod komen. De opleiding is erkend door Bloso Sportkaderopleidingen binnen het 
kader van de decretale  verplichting  van personeel van de Vlaamse Sportfederaties  om jaarlijks  bij  te 
scholen. 
Deze opleidingen kosten geld en zijn  niet  voor iedereen weggelegd. Elk hoger kaderlid  van de KBKB moet 
weten dat deze opleidingen bestaan en enthousiaste medewerkers aanmoedigen deze te volgen. 
  
Gevolgde opleidingen  op CV van te  verkiezen  leden  van de RvB van de KBKB  
De medewerkers/ bestuurders van de KBKB dienen het belang van de opleidingen duidelijk  te 
onderstrepen.  Ze hebben een voorbeeldfunctie.  Wanneer een KBKB-lid  zich kandidaat voor een functie  
als KBKB-medewerker en zeker als lid  van de RvB, of wanneer een lid  van de RvB een verlenging van 
zijn/haar  mandaat  vraagt,  vermeldt  hij/zij  de opleidingen die hij/zij  gevolgd heeft.  Op de CV staan dus 
ook zijn/haar  recente  opleidingen.  Nutteloze  vermeldingen op de CV worden weggelaten.  
 
Financiële  middelen  
Het is evident  dat dit  financiële  middelen zal vragen. De toekomst zal uitwijzen  of de huidge 
beschikbare middelen voldoende zijn.  

 

  



DE KORF  NR 6 - NOVEMBER 2014 

  6 

Trainer -coach Scaldis Frank De Waele  

 "MET DE BEPERKTE KERN WORDT HET BIJNA ONMOGELIJK OM 

HET AFGELOPEN TOPJAAR TE EVENAREN" 

 

De familie De Waele is een begrip in het Gentse, geen wonder, ze zijn zowat op het veld 

grootgebracht. Frank de Waele (53) hing noodgedwongen zijn spelerscarrière aan de haak maar 

vond een andere uitdaging als trainer -coach. Hij was jaren actief in zijn geliefde Oost -Vlaanderen 

maar kwam dan toch terecht bij de Antwerpse topclub Scaldis. Zijn job bij de K.BK.B. als 

sporttechnisch medewerker van de jeugd slorpt ook veel energie en tijd op zodat er nog weini g tijd 

blijft voor iets anders.  

 

DOOR JOSE DYCKMANS 

Korf Jij komt uit een heuse korfbalfamilie  

De Waele òDat is zo, we zijn voor een stuk geboren op een korfbalveld, onze plechtige communie 
hebben we zelfs gedaan tijdens een wedstrijd. Nu zitten alleen mijn broer Carlo en zijn zoon Kevin nog 
in het korfbal, Carlo geeft training bij Zaanslag in Nederland en K evin bij Voorwaartsó. 

Korf Hoe verliep je spelerscarrière?  
De Waele òIn mijn jeugdjaren heb ik enkel mijn vader gehad als trainer, eerst bij Gentse waar we 
allemaal zijn begonnen. Vader is dan naar Appels gegaan, ik ben hem gevolgd en eens hij met trainen 
gestopt was ben ik naar Rapid Gent gegaan. Ik speelde toen bij de nationale junioren en Rapid Gent 
speelde toen in hoogste klasse wat een vereiste was, Daniel De Rudder was toen trainer daar. Na 5 jaar 
viel de ploeg wat uit elkaar, daaruit is Floriant onts taan. Vandaar ben ik naar het toen coming team 
Neerlandia gegaan, ik heb mooie momenten beleefd. Dan echter ben ik beginnen sukkelen, ik heb 
ondertussen twee kunstheupen en knie±n, dat spreekt voor zichó 

Korf Is dat ten gevolge van een aandoening ? 
De Waele òVoor een stuk wel ja maar ook een resultaat van teveel sport, minivoetbal, tennis, korfbal 
noem maar op. Dan heb ik gekozen om trainer -coach te worden van Neerlandiaó. 

Korf Was trainer worden vanzelfsprekend ? 
De Waele òJa dat stond vast, ik ging al van j ongsaf mee als trainer naar de sportkampen van BLOSO, 

tijdens mijn laatste jaar als speler gaf ik ook al training op Vos 
Reinaertó. 

Korf Bij Vos Reinaert ben je lang trainer geweest  
De Waele òVijf jaar en dan waren er ook nog Ganda en Atlantis 
Lebbeke all emaal in Oost-Vlaanderen, de laatste jaren heb ik 
voor het eerst voor een Antwerpse club gekozen, Verdeó. 

Korf Heb je daar mooie herinneringen aan ? 
De Waele òNatuurlijk, ik heb die stap naar het Antwerpse zo 
lang mogelijk uitgesteld ondanks dat ik dichter bij Antwerpen 
woon dan bij Gent maar mijn roots lagen in Oost -Vlaanderen 
maar dan ben ik toch naar Verde gegaanó.  

Korf Is er een mentaliteitsverschil ? 
De Waele òIn het begin is er een aanpassing, dat was bij Verde 
zo en nu bij Scaldis. De spelers moeten je leren kennen en er is 
een kleine taalbarrière, kleine nuances en uitspraken die 
anders zijn dan bij ons. Als je echter allebei hetzelfde doel 
voor ogen hebt is dat vlug opgelost. De grapjes blijven, voor 
mij maakt dat niet zoveel uit, ik werk al 25 jaar bij Bayer in 
Antwerpen, zoõn mentaliteitsverschil is er niet hooró. 

Korf Trainer zijn is niet altijd even dankbaar  
De Waele òDe druk ligt altijd bij de trainer, als je wint is dat 
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dankzij de spelers, als je verliest heeft de trainer het gedaan dat is in elke sport zo. Ik heb wel 
ondervonden dat het veel uitmaakt hoe een bestuur ermee omgaat, sommigen hebben de kennis en 
relativeren naar het spelerspotentieel. Neem nu Scaldis, ze hebben een absoluut topjaar achter de rug, 
dat het quasi onmogelijk is om hetzelfde te presteren met een zeer beperkte kern. Ze is wat 
aangegroeid in de breedte maar we mank eren wel twee kleppers, Gwenny D e Plecker en de zwangere 
Nikki Peeters. Scaldis heeft een verstandig bestuur, zij steken veel tijd in het opleiden van jongeren, 
neem nu Ellen Saey die er vandaag bij was, daar wordt veel tijd in gestoken, in verjonging. Maar 
verjonging kost punten, dat is gewetenó. 

Korf De druk is toch  groter dan voorheen  
De Waele òAls je op dezelfde golflente zit als je bestuur is het aangenaam werken ondanks dat de 
entourage van Scaldis enorm veel verwacht. Ik heb veel ambitie maar je moet realistisch blijven, elke 
wedstrijd winnen dat zal niet gebeur en. Een grotere druk zou ik niet zeggen, anders, verstandiger, je zit 
in een topploeg en de mensen gaan er ook als dusdanig mee om. Ik heb ploegen meegemaakt waar de 
druk vanuit het bestuur kwam, niet realistisch, ik heb dat bij Verde meegemaakt. Ja er is druk om te 
winnen maar had ik nu tegen Borgerhout/Groen -Wit verloren zou de druk naar mij niet toegenomen zijnó 

Korf De Beker van België is nu wel heel dichtbij na de toch verrassende uitschakeling van 
Boeckenberg  
De Waele òAls je op de snelste manier een prijs wil pakken is dat de Beker van België¨, 5 wedstrijden 
winnen waaronder 2 gemakkelijke op papier en hij is van jou. We hadden een zware loting, op 
Borgerhout gaan spelen is geen cadeau. De spelers hadden een zware maand achter de rug  maar wisten, 
als we winnen, overwinteren we, dan gaat de trainingsarbeid tot aan de zaal de laagte inó. 

Korf De uitschakeling was heel verrassend te noemen, was het omdat zij enkele belangrijke pionnen 
missen? 
De Waele òDetlef (Elewaut nvdr) heeft al een paar keer gezegd, ze zijn enorm belangrijke spelers kwijt 
maar ze hebben zoõn brede kern met zoveel talent. Detlef is ook met de Nationale ploeg bezig en ze zijn 
tegen Floriant niet op hun sterkste gestart, dat is een berekend risico dat je neemt want weeks daarvoor 
winnen ze fors tegen Floriant dus ja nu 
liet hij Davor Duronjic en Nikki 
Schilders aan de kantó. 

Korf Heeft hij het onderschat?  
De Waele òHet is op een 
woensdagavond naar Merelbeke, je 
hebt waarschijnlijk niet veel tijd meer 
over voor een bespreking en 
opwarming. Ik denk niet dat Detlef een 
wedstrijd onderschat maar ik ben altijd 
op mijn sterkste gestartó. 

Korf Floriant heeft wel een sterk team  
De Waele òZe hebben een ideale 
combinatie van grote heren met vier 
goede aanvallende dames en we weten 
allang dat in korfbal de dames het 
verschil maken. Als ze met de voetjes 
op de grond blijven en blijven werken 
zouden ze wel eens het coming team 
kunnen worden jaó. 

Korf Wat zijn je ambities, er is de 
zaal, de Europacup  
De Waele òVooraf hadden we al 
gezegd, op 4 paarden kan je niet 
wedden omdat onze kern te smal is, de 
veldcompetitie is al geslaagd. In het EK 
is ons streefdoel de finale halen en dan, 
ik heb Top al bezig gezien, wordt het 
enorm moeilijk. Hun heren zijn 2 m. 
lang voeg daar aanvallende dames aan 
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toe. Je moet realistisch blijven, we zien de resultaten van de Belgische ploeg op de Challenge of gelijk 
waar, die spreken voor zich. In de zaal verwacht ik een moeilijke competitie, vorig jaar konden nog 5 
ploegen op 2 speeldagen van het einde nog zakken of kruisfinales spelenó. 

Korf Wat is belangrijk ? 
De Waele òDe start zal belangrijk zijn, dan kunnen we die meetrekken en dan zal onze trainingsarbeid 
de hoogte ingaan in functie van het EK. Natuurlijk worden kruisfinales verwacht van een ploeg die vorig 
jaar kampioen speelde maar ik ga daar geen uitspraken over doen, er zijn veel goede ploegen heó. 

Korf I s er nog tijd voor iets anders?  
De Waele òWeinig, ik ben ook sporttechnisch medewerker van de jeugd bij de KBKB, dat vraagt enorm 
veel werk. Zorgclubs die probleme n hebben met jeugdwerking, opleiding. Ik ben nu bezig Lubko, Vosko, 
Deurne is terug begonnen met jeugd. Sint -Gilles-Waas kan de jeugdgroei moeilijk aan, ik probeer voor 
alles een oplossing te zoeken, die mensen te steunen. Neem daar nog 3 à 4 keer Scaldis bij dan is er niet 
veel tijd meer voor iets andersó.  

Korf Waar put je het meest voldoening uit ? 
De Waele òDat is zeer divers en moment gebonden, ik kan zelfs voldoening halen uit mijn werk, een 
voorbereiding, winst door tactiek. Voor de KBKB ligt het moei lijk omdat we te weinig middelen hebben 
om de kleine ploegen te helpen. Er is daar veel vraag naar trainers maar ik kan ze niet bieden, niet 
toveren. De clubs moeten beseffen dat de opleidingen bij hun club, de KBKB geeft mogelijkheden 
genoeg, binnen hun club moet gebeuren. Als er echter geen achtergrond is heeft het geen zin dat ik een 
paar keer training kom geven, daarna valt het stil en dat heeft geen nut, dat wringt wel een beetjeó.  

Korf De opvolging in de clubs mankeert  
De Waele òJa, neem nu Sint -Gilles-Waas, zij hebben in korte tijd 30 jeugdleden bijgekregen maar ze 
hebben te weinig trainers en ik vind er geenó.  

Korf Spijtig, dan krijgen we de verhoopte aangroei maar dan is er geen ondersteuning  
De Waele òDe bond geeft elke nieuwe club 2 jaar tijd om te groeien, ze worden financieel en materieel 
bijgest aan maar ze zijn geen melkkoe hé, hun financi±le middelen zijn niet onuitputtelijkó;  

Korf Hoe moeten we dat oplossen?  
De Waele òDaar heb ik niet direct een antwoord op. We moeten allemaal besparen in deze tijd en 
iedereen kent de budgets van de bond, deze zijn gelinkt aan het aantal leden, aan Bloso en de prestaties 
van de nationale ploeg en een euro kan je maar een keer uitgeven hé . Het grootste kapitaal g aat naar de 
nationale ploeg, die moeten presteren anders wordt er in het budget gesneden, het is een vicieuze 
cirkeló. 

Korf Misschien logisch, het draait immers om korfbal  
De Waele òAbsoluut maar hoe kunnen we ooit aan 10 000 leden geraken als we de kleine clubs 
verwaarlozenó. 

Korf Hebben de opleidingen geen succes dan  
De Waele óJawel heel veel zelfs, we zien op de jeugdscorekaart een enorm aantal mensen die hun 
diploma halen maar ze doen er niks mee in de praktijk, van de 5 initiators is er misschien eentj e bezig 
en dat is veel te weinig. Terwijl de enige manier om de structuur van Nederland bij te benen is de 
kinderen een goede opleiding te geven. Deze mensen zouden hun verantwoordelijkheid moeten nemen 
dan was het probleem opgelost maar ze vertikken het e n dat is doodjammeró. 
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2015:  een mijlpaal  in  de geschiedenis  
van de trainer sopleidingen  korfbal  

 
DOOR DANIEL DE RUDDER 
 

1.  Samenwerkingsakkoord VTS/ sportfederaties  

De voorziene trainersopleidingen in 2015 zullen in een nieuw kleedje aangeboden worden.  
 
Zoals iedereen al weet worden de trainersopleidingen Korfbal georganiseerd in samenwerking met de 
Vlaamse Trainersschool/Bloso. De Vlaamse Trainersschool verzorgt in samenwerking met meer dan 50 
erkende sportfederaties  trainersopleidingen.  
De Vlaamse Trainersschool(VTS) is het samenwerkingsverband tussen het Bloso, de 3 Vlaamse 
universiteiten  (KU Leuven, Universiteit  Gent en Vrije  Universiteit  Brussel en 14 Hogescholen met een 
opleiding Lichamelijke  Opvoeding en erkent  sportkaderopleidingen  in Vlaanderen. 
Naast  de sporttakgerichte  opleidingen op het niveau van Aspirant-trainer  (instapniveau),  initiator,  
instructeur  B, Trainer B en Trainer A heeft  VTS ook een opleidingsaanbod voor begeleiders van sportende 
senioren, sporters met een handicap en recreati eve sporters.  
Eveneens zijn  begeleidingsgerichte opleidingen voorzien zoals òjeugdsportcoºrdinatoró, 
òmultimovebegeleideró, òbewegingsanimatoró, òjogbegeleideró en òwegkapiteinó. 
Ook heeft  VTS verschillende beroepsgerichte opleidingen op haar aanbod  staan zoals òDuiker redderó, 
òHoge Redderó, òSportfunctionarisó en òZwembadcoºrdinatoró. 

Naast al deze bovenvermelde gerichte  
sportkaderopleidingen  organiseert VTS eveneens 
bijscholingen  van allerlei  aard zoals het ò VTS 
Plusó aanbod. Hierbij  wordt  permanente 
vorming en bijscholing  nagestreefd om kennis en 
vaardigheden verder te  ontwikkelen.  
Alle informatie  betreffende  bovenvermelde 
opleidingen en bijscholingen  zijn  te vinden op: 
www.bloso.be/vts  
 

2.  Generiek competentie kad er  

In de loop van 2012 werd een referentiemodel  
(generiek competentierooster)  uitgewerkt  dat 
het functioneren  van de trainer/sportbegeleider  
op de verschillende opleidingsniveaus (initiator,  
instructeur  B, Trainer B en Trainer A) definieert.   
Dit werd uitgedrukt  in een matrix  van 5 
kerntaken  (zelfstandig  les of training  geven, 
begeleiden,  coachen, talentidentificatie  en ð 
selectie,  informatie  verzamelen) en 8 
competenties  (communicatie,  evoluties 
opvolgen, feedback geven, individualiseren,  
pedagogisch en didactisch handelen, plannen, 
samenwerken in team en tactisch  en strategisch 
handelen) die van de trainer  wordt  vereist.   
In 2014 werden alle erkende sportfederaties  aan 
een screening onderworpen waarbij  de 
kennis elementen  en vaardigheid selementen van 
de bestaande opleidingen werden afgetoetst  
volgens het generiek competentierooster.   Deze 
screening werd door een samengestelde 
commissie bestaande uit  een coördinator  
competentieontwikkeling  van de Pedagogische 

http://www.bloso.be/vts
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Cel VTS en een liaison van één van de 3 universite iten  en experten  van de respectieve sporttakken  
(DSKO, STC en 2 docenten) uitgevoerd.  De resultaten  werden in een screeningsrapport verwerkt.  
Na het screeningsrapport van VTS werden alle sporttakken verplicht de inhoudelijke en structurele 
aanpassingen te herwerken.  
Vanaf 2015 zullen VTS/COT de vernieuwde cursussen aanbieden die moeten voldoen aan de 
vooropgestelde en vereiste  competenties.  Deze zullen uitgedrukt  worden in vernieuwde stramienen 
(inhouden en uren))  en vernieuwde cursussen. 
 

3.  Stramienen en inhouden:  

3.1.Initiator: 64 uren (waarvan 9 uren stage) 4 modules en 10 vakken  
Module 1: Algemeen gedeelte:     15 u  
Module 2: Sporttechnische module:    20 u 
Module 3: Didactische-methodische module:   20 u 

Module 4: Stagemodule Korfbal:       9 u 

3.2.Trainer B: 148 uren (waarvan 17 uren stage), 5 modules en 18 vakken  

Module 1A: Algemeen gedeelte Instructeur B:   22,5 u 

Module 1B: Algemeen gedeelte Trainer B:  22,5 u 

Module 2: Sporttechnische module Korfbal:   52    u  

Module 3: Didactische-methodische module Korfbal:  34    u  

Module 4: Stagemodule Korfbal:     17    u 

3.3.Trainer A: 367 uren (waarvan 268 u stage), 4 modules en 18 vakken  

Module 1: Algemeen gedeelte:     35   u 

Module 2: Sporttechnische module Korfbal:   37   u 

Module 3: Didactische-methodische module Korfbal:  27   u 

Module 4: Stagemodule Korfbal:              268  u 

Meer gedetailleerde info mbt vakken/uren theorie en praktijk: www.bloso.be/vts  

     
   4. Belangrijkste  veranderingen  bij  de trainersopleidingen  Korfbal  
 

4.1 Initiator: toevoeging van vakken leerlijnen, spelregels/materiaal en  coaching 

4.2 Trainer B:  verruiming  van scouting, talentdetectie en wedstrijdanalyse,  fysieke training en 

jaarplanningen en stage 

4.3 Trainer A:  toevoeging van mentale en c ommunicatieve aspecten, fysieke 

trainingsprogrammaõs, evalueren/bijsturen trainingsprogrammaõs op topniveau, verruimen van 

stage -> 250 uren 

    5.  Planning 
 
 5.1  Aspirant -initiator:  wordt  georganiseerd door de KBKB of gemeenten. Deze worden 
 aangeboden bij  vraag van clubs of regioõs en voldoende interesse. 
 5.2  Initiator:  

 Antwerpen, Kiel -Verde: start:februari/15 ð einde:mei/15  

 Betekom, KCBJ: start: augustus/15 ð einde: september/15  

 Schoten, ASKC; start: augustus/15 - einde : oktober /15  

 5.3  Trainer  B: 

 Deurne: start: september/15 ð einde: mei/16  

 5.4  Trainer  A:  

 Deurne: start: september/16 ð einde mei/17  

Het geslaagd zijn voor de basismodule ò Algemeen gedeelteó (module 1) is een toelatingsvoorwaarde om 
sportspecifieke modules van de opleiding TR.B en TR.A  te mogen starten. Schrijf dan ook tijdig in voor  
het òAlgemeen Gedeelteó indien je de intentie hebt om TR.B en TR.A Korfbal te volgen.  

http://www.bloso.be/vts
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Hierbij  de cursusplanningen 2015 òAlgemeen gedeelteó voor TR.B en TR.A 
 

5.5 A.G.Trainer B:  

Berchem: januari/15 -april/15  

Gent: januari/15 -april/15  

Gent: januari/15: zelfstudie/e -learning 

Willebroek: mei/15: zelfstudie/e -learning 

Brussel: juni/15: zelfstudie/ e -learning 

5.6 A.G. Trainer A:  

Gent: januari/15 -april/15; idem 2016  

Berchem:augustus/15-november/15; idem 2016  

Gent: januari/15: zelfstudie/e -learning 

Willebroek: mei/15: zelfstudie/e -learning 

Brussel: juni/15; september/15: zelfstudie/e -learning 

 
COS, DE GROTE ONBEKENDE 

 
COS is de afkorting  voor  Comité  voor Opleidingen Scheidsrechters.  Met name het opleiden van officiële  
scheidsrechters. Maar hoe wordt  dit  zoal aangepakt? 
 
DOOR GILBERT BOLLAERT 
 
De bedoeling is om club(verenigings)scheidsrechter weg te werken door  meer D-scheidsrechters te 

werven via een vereenvoudigde cursus module 1. Om vervolgens naar een gedetailleerdere cursus met 

de spelregeltoelichtingen module 2  over te stappen om het zo tot  scheidsrechtersklasse C te brengen. 

Voorts volgt  een module 3, gesplitst in 3A voor specifiek Assistenten en in 3B voor scheidsrechters klasse 

B. Ten slotte komt module 4 aan bod en dat is een klasse A-scheidsrechterscursus. 

Uit het voorgaande blijkt dat h et plannen en up daten van scheidsrechterscursussen erg belanrijk is. 

Sinds 2013 ð 2014 boeken we nu een twintigtal personen in opleiding D-scheidsrechters via de regioõs 

(Kempen en Vlaanderen). 

 

Beoordeling en vooral begeleiding is erg belangrijk nadat de referees actief worden. In 2013 werden 

ALLE scheidsrechters begeleid en bovenop velen beoordeeld, hetgeen niet zo vanzelfsprekend is!  

Ook wordt er zorg gedragen dat op geregelde tijdstippen fysie ke ondersteuning wordt verstrekt door de 

medische cel.  

Er is niet alleen fysieke maar ook mentale begeleiding van het scheidsrechterskorps. Dit gaat via clinic s, 

gegeven door een gerenommeerde sportspsycholoog  (o.a. van internationale en nationale 

voetbalscheidsrechters van B en NL, de nationale Belgische hockeyploeg op het laatste WK).  

 

Dit kalenderjaar werden extra clinicõs en cursussen gegeven voor assistenten waaraan een grote nood is 

en verdere opleiding noodzakelijk maakt.  Onze begeleiders en  beoordelaars leveren hier weerom 

geweldig werk!  Maar ook de beoordelaars alsook begeleiders moeten met hun tijd mee en via cursussen 

worden ze up-to-date gehouden. 

 

Het COS houdt ook diverse vergaderingen en bijscholingen in samenwerking met de 

Scheidsrechterscentrale (CSC), waaronder Leaguebijeenkomsten.  

Vrij nieuw is het extra opleiden van òYoung Talentsóen het project "Young Korfball Referees" . In een 

vorige De Korf werd hier al uitvoerig over bericht.  

Zoals je kan merken, werk genoeg voor het COS. 
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Dante Meeus is 18,  hij  is jong  en hij  wil  wat  

Nu het scheidsrechterstekort  de pan uit  swingt en men langs alle kanten naar oplossingen zoekt zijn  er 
toch nog jonge korfballers,  zeg maar witte  merels, die het willen  wagen. Al dan niet  een cursus volgen, 
maar het  is wel uiteraard  een aanrader want de lesgevers zijn  doorwinterde  en meestal ook ex-
internationale  scheidsrechters, vaak ook stropers die in een later  leven boswachter zijn  geworden. Een 
proef  passeren zowel mondeling als praktisch en gestart  ben je.  En mogelijk  breng je  het ver,  en met ver 
bedoelen we ook ver.  Men speelt korfbal  in meerdere continenten.  Een reisje  Hong Kong, Taiwan, Afrika,  
je  tickets  liggen misschien al klaar.  Je hebt beslist meer kans om eens in een of ander land een 
korfbalwedstrijd  of internationaal  tornooi  te arbitreren  dan de hoofdprijs  van de Euro Millions te winnen.  
Zo dacht ook Dante Meeus, zoon van é de appel valt  niet  ver van de boom. 
 

DOOR LUDO WILS 

     òMIjn vader vertelde  mij  vroeger altijd  in geuren en 
kleuren  over zijn  periode als scheidsrechter en de 
matchen die hij  had gefloten.  Hierdoor begon de arbitrage  
mij  meer te boeien en wou ik later  zeker ook 
scheidsrechter worden,  net zoals de papa. Toen ik 17 was 
heb ik mij  ingeschreven voor het theoretische  examen om 
D scheidsrechter te worden.  Ik ben geslaagd en ben zo 
scheidsrechter gewordenó. 

 
      Dante is nu aan zij n tweede seizoen bezig. Zijn  eerste  

wedstrijd  was op 23 november van vorig jaar,  amper een 
jaar  
actief  
dus. 

 
      
 
òIk volgde de cursus van het Comité Opleidingen 
Scheidsrechters niet.  Ik had mij  ingeschreven voor de 
middenjury,  want  dat kan ook, ik heb door zelfstudie  en 
de begeleiding van mijn  vader het  attest  van 
scheidsrechter kunnen behalen. Bij  de eerste wedstrij den 
was er zeer veel begeleiding.  Zelf  vond ik dit  geen 
probleem.  Het heeft  mij  zelfs verder kunnen helpen om te 

groeien als scheidsrechter.  Momenteel fluit  ik in de nevenreeksen van de jeugd.   
 Telkens als er een begeleider of beoordelaar aanwezig is bij  de wedstrijd   spreekt het voor zich dat er na 

de wedstrijd  er nog een bespreking is. Bij  die bespreking wordt  het verloop van de match en het 
gebeuren ervoor en erna geëvalueerd. De begeleider of beoordelaar zal je  dan wijzen  op werkpunten  
maar zeker en vast ook op de goede punten.  De gesprekken kan je   beschouwen als een leermoment  van 
plusminus 5-8 minutenó. 
òHet is altijd  een soort van 'droom' geweest om aan de top te arbitreren.  De weg die hiervoor  nog 
afgelegd moet worden is nog vrij  lang . Maar ik zou zeker later  eens aan de top willen  fluitenó. 

ă Het is altijd  een soort  van ôdroomõ geweest 

om aan de top  te  arbitreren.  ă 
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DE MEDISCHE COMMISSIE STAAT PARAAT! 
 
De medische commissie van de KBKB zag bijna  een jaar  geleden het levenslicht.  òHoezo?ó Zal u denken 
want alle leden zijn  zeer vertrouwde  gezichten en hebben alles bij  elkaar ontzettend  veel medische 
ervaring binnen de federatie.  Het is niet  enkel een wijziging  in naam, maar qua structuur  spreken we 
sinds einde 2013 van een commissie onder leiding  van een voorzitter  en niet  langer van een cel binnen 
het CTK (Comité Topkorfbal).  Deze organisatorische wijziging  laat  hen toe om in een ruimer  kader te 
functioneren  dan voorheen. 
 
DOOR YVES DAELMANS 
 
De commissie werkt  op een zeer democratische manier (zeggen ze zelf),  maar staat onder 
voorzitterschap  van Steve Van Den Bergh (kinesist en verantwoordelijk  voor de organisatie bij  tornooien  
op vlak van kinesisten,  verzorgers en het medisch materiaal)  en bestaat verder uit  dokter  Paul Zegers 
(bondsarts), Marc Vyt (verzorger en verantwoordelijk  voor de planning) en Kevin Ongena (kinesist),  Joyce 
Mathis (verzorger)  en Dorien Van Limbergen (kinesist).  
 
Wat de voornaamste taken zijn,  vertellen  een aantal van hen zelf.  
 
òDeze commissie is onder meer centraal  aanspreekpunt voor medische aangelegenheden en dit  voor alle 
clubs aangesloten bij  de KBKB alsook de verschillende organen binnen de federatie.  Daarnaast evalueren 

en keuren we geselecteerde spelers uit  alle nationale  
selecties wanneer deze uit  blessure terug komenó start  
Paul Zegers. 
 
òSinds vorig jaar  is er een intern  reglement  voor 
geselecteerden om bij  kwetsuren en het nemen van 

medicatie  contact  te hebben met de medische commissie. Dit loopt  al aardig, maar dit  is nog verder te 
verbeteren  richting  de nationale  teams bij  de jeugdó, vervolgt  hij.  
 
òVia de verzorging vangen wij  al heel veel zaken opó, vertelt  Marc Vyt.  òWij zijn  de eerste schakel en 
sturen mensen door naar dokter  Zegers of naar Steve, maar de contactname zou in principe  sneller door 
de spelers zelf  of hun ouders moeten gebeurenó. òOnze interne  contacten  lopen inderdaad goedó vult  
Steve aan. òWe hangen dan ook vaak aan de telefoon  om elkaar op de hoogte te  brengen en verder 
overleg te plegenó. 
 
òWe hebben ons eigen netwerk  van allerlei  specialisten zodat we, wanneer het nodig is, vrij  snel een 
goed en gericht  onderzoek kunnen laten  uitvoeren.  We zijn  nog niet  FC Barcelona, maar we zijn  toch al 
aardig georganiseerdó, voegt Paul er glimlachend aan toe.  
 
òNaast het  goede contact  met  de geselecteerden zelf,  is er uiteraard  ook uitste kend contact  met de 
technische staf binnen het CTK. Zo hebben we ook inspraak bij  de voorbereiding voor de internationale  

tornooien  en de opvolging van de 
korfballers  daarbijó vervolgt  Marc. 
 
òOok de belasting van de nationale  
selecties is een aandachtspunt voor de 
medische commissie, zo belegden we 
zelfs einde september een vergadering 
specifiek over dit  onderwerpó zegt 
Steve. òIk zal trouwens de medische 
commissie vertegenwoordigen wanneer 
de kalender 2015-2016, met daarin veel 
aandacht voor het WK, zal besproken 
wordenó.  
 
òMomenteel worden spelers pas 
medisch opgevolgd vanaf ze 
geselecteerd worden voor een nationaal  

ă We zijn  nog niet  FC Barcelona é ă 
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team en dat willen  we uitbreidenó legt  Paul uit.  òWe hebben nu al de verschillende medische contacten  
bij  de betrokken  clubs naar aanleiding van het EK in Portugal,  maar het is duidelijk  een werkpunt  om dit  
netwerk  verder uit  te breidenó. 
 
Een doelgroep die nog niet  ter  sprake kwam, maar ook de opvolging van de medische commissie geniet,  
zijn  de (internationale)  scheidsrechters en assistenten van de KBKB. òWe hebben inspraak bij  de 
evaluatie  van de medische keuring en beoordeling van de fysieke paraatheid  van de scheidsrechters en 
dit  doen we in samenwerking met Annelies Vandenbergheó beklemtoont  Paul. 
 
Ook qua informatieverstrekkin g zal de medische commissie haar rol  spelen. Zo zullen ze via 
verschillende kanalen iedereen binnen de federatie  informeren  over het correct  gebruik van bepaalde 
medicatie,  info  over doping aanreiken,  clinics en symposia organiseren en wetenschappelijke  en 
medische artikelen  samenvatten voor de korfbalgemeenschap. 
 
Tot slot getuigt  Joyce Mathis dat de medische cel tijdens  grote internationale  tornooien  meer dan haar 
handen vol heeft  : òõs morgens starten  we met het maken van een dagplanning aan de hand van het 
programma van het nationale  team.  Meestal begint  dat met verzorging voor de training.  Bij  de training  
zelf  zijn  we ook aanwezig en begeleiden we de opwarming,  stretching  en cooling down als dat door de 
trainer  gevraagd wordt.   
Nadien is er voor sommige spelers nog wat  nazorg en dan start  na de lunch meestal de voorbereiding op 
de wedstrijd.  Van iedere speler weten we wat  de wensen zijn  qua taping en andere zaken waar we 
rekening mee moeten houden.ó òNiet altijd  evident  om uit  te voerenó vervolgt  ze. òHet  
competitieschema  op zoõn tornooien  is vaak zeer grillig  en de verzorging moet tijdig  gebeuren, niet  te 
vroeg, maar ook niet  te laató.  
òTijdens de wedstrijd  zelf  staan we paraat en houden we heel wat  zaken in de gaten,  vaak zijn  we dan 
ook bezig met  dingen die gebeuren weg van de baló. òNa de wedstrijd  is er dan opnieuw tijd  voor nazorg 
en blessurebehandeling en/of  -preventieó. òZeer gevulde dagen, maar door het  uitstekende  contact  met 
de spelers en de mooie resultaten  die ze neerzetten,  krijg  je  toch heel wat  voldoening uit  deze 
opdrachtenó besluit  ze. 
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"DE ZILVEREN MEDAILLE" 
 
DOOR LUDO WILS 
 
Bij  veel Belgische sporten zou men bij  het  
behalen van een zilveren  medaille  apetrots  zijn.  
Dan moeten wij  dat ook maar. Zelfs bij  de 32-20 
nederlaag in een finale  tegen Oranje.  Het 
tactisch  nummertje  waar veel korfballiefhebbers  
zich vragen bij  stellen  hielp de -21. Nu niet.  Ja, 
de Belgische -21 zijn  Europees kampioen 
geworden. En dat siert  hen. Het gaf plots het 
gevoel bij  veel korfballiefhebbers,  kan het dan 
toch ? Neen tegen het grote Oranje kan het niet.  
Nu niet  en dan niet.  Er is een veel te groot 
klasseverschil. Oranje speelt korfbal  van een 
andere planeet.  En toch hebben ze met zijn  
allen maar twee armen, twee handen en 
evenveel benen. Het zijn  dus geen uitzonderlijke  
levende wezens. Er is een totale  andere 
sportcultuur  bij  onze noorderburen.  Daar hebben 
bij  ons weten al enkele tientallen  Vlaamse of 
Federale ministers iets willen  aan doen, maar 
enkele jaren,  soms maanden later  zit  er al 
iemand anders op die ministeriële  stoel.  Het 
werk kan niet  afgemaakt worden.  Toen de 
Belgische -21 hun knap verdiende Europese titel  
behaalden was dat bijna  wereldnieuws,  vooral 
over onze noordelijke  grens. Daar was plots het 
kot  te klein.  Men riep plots òTer orde !ó Het is 
zondag in de vroege avond te Maia een plaatsje  
bij  het Portugese Porto eventjes  rechtgezet.  Het 
Nederlandse plezier  kon niet  op, 
applausvervangingen van afscheidnemende, een 
rondedans, applausvervangingen, bloemen,  
knuffels  en een daar bovenop als sierstuk een 
zoveelste ògouden medailleó. Hun òA-statusó is 
weer OK ! 

 
  


